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Lene Grønbæk

 

 

Fra: Birgitte Bjerregaard [mailto:birgittebjerregaard@hotmail.com]  

Sendt: 16. februar 2016 22:51 

Til: Per Møller Jensen <pmj@viborg.dk>; Gudrun Bjerregaard <gb@viborg.dk>; Anders Bertel <andb@viborg.dk>; 

Flemming Lund <fl@viborg.dk>; Kirstine Skjødt Hermansen <3kn@viborg.dk>; Ib Bjerregaard <ibb@viborg.dk>; 

Michael Birch Nøhr <mino@viborg.dk>; Martin Sanderhoff <msand@viborg.dk>; Niels Dueholm <nd@viborg.dk>; 

Nina Hygum <nh@viborg.dk>; Marius Kristensen <mek@viborg.dk>; villumsen.p@sol.dk; fts.sterup@fibermail.dk; 

arneboll@pc.dk 

Cc: Trine Storgaard <trineskovstorgaard@gmail.com>; Ole Brandt Pedersen <obp@viborg.dk> 

Emne: Skal vi have en Rideklub i Bjerringbro eller ej ? - orientering fra Bjerringbro Rideklub 

 
Kære alle medlemmer af kulturudvalget, folkeoplysningsudvalget og lokal politikere i Bjerringbro 

 

Nogen gange tænker bestyrelsen i Bjerringbro Rideklub - SKAL VI HAVE EN RIDEKLUB I BJERRINGBRO ELLER 

EJ ? 

 

Som nogen af jer tidligere er orienteret om er Bjerringbro Rideklub inde i en turbulent periode, som 

oprindelig er affødt af nedlæggelsen af en dyrepasserassistentuddannelse.   

 

Det har bl.a. senest medvirket til en artikel i Viborg Stift om at klubben er ved at gå konkurs og bestyrelsen 

skulle, efter journalistens beskrivelse, være ved at løbe skrigende bort, hvilket alt sammen er journalistik af 

værste skuffe og kun til skade for klubben. 

Hvis i har fulgt lidt med så skulle klubben være ved at gå konkurs.....  - kasseren har lige fremlagt regnskab 

på den ordinære generalforsamling den 10. februar og regnskabet viser et overskud på ca. 85.000 kr. og 

den nuværende bestyrelse har arbejdet/arbejder hårdt på at sikre klubbens fremtidige eksistens. 

Vi har vedlagt formandens beretning fra generalforsamlingen, hvoraf det fremgår at det aldrig har gået 

bedre for klubben og samtidig har vi vedlagt kasserens beretning, hvoraf det fremgår at klubben er 

kommet ud med et rekord stort overskud i 2015. 

 

Vi vil dog ikke lægge skjul på at vi sidst på året har haft likviditetsproblemer, vi har en månedlig omsætning 

på over 150.000 kr. og en kassekredit på 200.000 kr. og dermed har vi altid i december måned et stort 

træk på kassekreditten indtil vores lokaletilskud udbetales i januar. Vi har samtidig også mere end svært 

ved at finde de nødevendige midler til den løbende vedligeholdelse og ikke mindst at finde midler til den 

meget nødvendige og ekstraordinære renovering som klubben står overfor.  

 

Den nuværende bestyrelsen har igennem de sidste to år arbejdet hårdt og målrettet på at finde 

finansiering til den nødvendige renovering af klubbens faciliteter, vi har bl.a.  

• udarbejdet brochure som er omdelt til virksomheder i Bjerringbro og omegn 

• udarbejdet brochure til husstandsomdeling i Bjerringbro 

• søgt ca. 75 fonde  

• foretaget indsamling blandt klubbens medlemmer 

• gennemført ca. 16 stævner pr. år samt diverse aktiviteter 

• osv. 

alt sammen for at skaffe de nødvendige midler og desværre uden det store held 
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Oven i alt dette blev dyrepasserassistent uddannelsen nedlagt i sommeren 2015 og erstattet af en ny 

hestemaneger uddannelse, vi har forsøgt at blive godkendt til den nye uddannelse men det er desværre 

ikke muligt for klubben da vi ikke kan tilbyde eleverne opgaver indenfor avl. Klubbens drift har igennem de 

sidste tre år været baseret på et fast personale bestående af en daglig leder og to dyrepasserelever men 

med nedlæggelsen af den gamle uddannelse vil klubbens lønudgifter stige eksplosivt og da vi skal sørge for 

at vores heste bliver passet er der ikke længere luft i budgettet til en daglig leder. 

Den nuværende bestyrelse ser det som et kardinalpunkt at der er ansat en daglig leder af stedet ellers er 

arbejdsbyrden for det enkelte frivillige bestyrelsesmedlem ganske enkelt alt for stor, men desværre er en 

fast daglig leder indenfor de økonomiske rammer som klubben har fremover, ikke længere muligt. 

Med de nuværende indtægter er det derudover stort set umuligt at finde midler til den løbende 

vedligeholdelse og slet ikke til den meget nødvendige renovering af stedet, hvilket heller ikke er 

medvirkende til at den nuværende bestyrelse kan mobiliserer yderligere kræfter til opgaven. 

 

På baggrund af ovenstående bad vi i december måned 2015 om et møde med Viborg Kommune hvor vores 

dagsorden var hvordan vi kunne fastholde en daglig leder og luft i økonomien til den nødvendige 

renovering og løbende vedligeholdelse, til mødet medbragte vi følgende tre løsningsmuligheder: 

1. Viborg Kommune overtog Bjerringbro Rideklubs bygninger og dermed driften og den løbende 

vedligeholdelse 

2. Viborg Kommune ydede et kommunegaranteret lån, således klubben kunne indfri banklån og 

kreditforeningslån til et nyt 30 årigt lån  

3. Viborg Kommune gav et ekstraordinært drifttilskud i 2016, således bestyrelsen fik luft og tid til 

omlægge driften af klubben 

Viborg Kommune var desværre ikke indstillet på nogen af vores løsningsforslag. 

 

Til jeres orientering afholdte Bjerringbro Rideklub generalforsamling den 10. februar (beretning fra 

formand og kasserer er vedlagt) og som allerede nævnt så kan den nuværende bestyrelse ikke længere 

mobilisere yderligere kræfter til at føre klubben videre i form af det kæmpe stykke frivillige arbejde der 

skal lægges i driften af klubben og der var ingen nye kandidater til bestyrelsen og derfor indkaldes der til 

en ekstraordinær generalforsamling onsdag den 24. februar (indkaldelse er vedlagt) 

 

Vi har ligeledes orienteret vores bank og kreditforening om den aktuelle situation i klubben. 

 

Vi vil orienterer jer igen efter den ekstraordinære generalforsamling 

 

Med venlig hilsen 

pbv. 

 

Birgitte  

Bjerringbro Rideklub 

 

 


